
SASTANAK MJESNOG VIJECA KARAŠEVSKE OPCINE
vineri, 16 ianuarie 2015



U ponedjeljak 8. prosinca održana je u dvorani
Amfiteatar iz Sredi&scaron;njeg sjedi&scaron;ta ZHR-a redovna sjednica kara&scaron;evskih mjesnih
vje�nika, a to je vjerojatno bio predzadnji ovogodi&scaron;nji redovni sastanak na&scaron;ih
mjesnih izabranika. 


 



 


Jedna od najvažnijih
toaka dnevnog reda odnosila  se na
odobravanje pove�avanja cijene vode u Kara&scaron;evu i Jabalu od dana&scaron;njih 4 leja na
6,45 leja, ukljuiv&scaron;i i PDV, kako je to predložio ing. L�z�rescu Constantin,
vlasnik firme koja administrira vodovodni sustav u ovim prije spomenutim
mjestima iz kara&scaron;evske op�ine. Drugi važni prijedlog odluke s dnevnog reda
sastanka odnosio se je na odobravanje radova za rehabilitaciju Kaj�a, glavnog
ekonomskog puta stanovnika Kara&scaron;eva. Rije je zapravo o rehabilitaciji dijela
puta dugakog 1,5 km, koji se proteže od izlaska iz sela pa sve do mje&scaron;tanima
poznatog mjesta &bdquo;Kod Sorkinog sala&scaron;a&ldquo;, dio puta koji je inae i
najdegradiraniji, skoro neprolazan i za traktore, a kamoli za aute. 


            Nisu odobreni radovi za
rehabilitaciju Kaj�a


 


            Nažalost,
ovaj na&scaron; ekonomski put, u kojega se u zadnje 15. godine ni&scaron;ta nije investiralo,
jo&scaron; �e barem neko vrijeme ostati u istom stanju ili �e se jo&scaron; vi&scaron;e degradirati,
jer kara&scaron;evski mjesni izabranici nisu odobrili njegovu rehabilitaciju mada su
radovi ve� bili zapoeli, pod izgovorom da je cijena od 5,5 milijarde starih
leja (ukljuuju�i i PDV)  pretjerano
velika. Kada je rije o glasovanju kara&scaron;evskih mjesnih izabranika za
odobravanje prijedloga odluke o radovima za rehabilitaciju Kaj�a (4 vijenika
za, 9 suzdržani, &scaron;to nije bilo dovoljno za usvajanje projekta), kara&scaron;evski knez
je u nedeljnom govoru, izme�u ostalom, kvalificirao stavove suzdržanih
vije�nika kao ni u nitu, ni u brdu: &bdquo; &Scaron;to se pak ti�e puta Kaj�, projekt koji
smo podvrgli vije�u na odobrenje, odbijen je, i to s etiri vota za i devet
uzdržani. To su votove ni u niti, ni u brdu, niti su za, niti su protiv. To nije
vot, to je podsmjeh. Ti devet niti bi da se napravi put, a niti da se ne
napravi. Kad bi nekoga od te devetorice pitao jesi li votirao kontra, - ne, ne
ja sam se samo uzdržao. Na ovakav nain ne možemo ni&scaron;ta napraviti, ekat �emo
onako kako smo dvanaest godine ekali da se popu&scaron;e rupe po na&scaron;em ulaznom putu.
Europa smo mi, za nas, i ako ho�ete da ekamo europske fondove za Kaj�, koji
izgleda kao &scaron;to ve� izgleda, ekat �emo, nemamo kamo. I ova odluka Mjesnoga
vije�a, - niti nije bilo rije o tome tko da radi i za koliko. Jedino je bilo
rije da se odobri popravak puta ili ne. Postoji projekt kojega je napravio
jedan strunjak, ne ja, ali na&scaron;i konsilijeri vele da je preskupo. Tražite
ekspertizu, dao sam im ideju, možda nam je taj strunjak izradio preskup projekt.
Ekspertiza može odrediti da li je skupo ili nije. Ja se ne smatram specijalist
i niti mogu priznati da su devetorica vije�nika specijalisti za odre�ivanje
cijene puta i sad odluuju kakav je projekt, dobar ili lo&scaron;. Ja mislim da nam je
put lo&scaron; i trebamo odluiti da ga napravimo. Postoji sad i jedna druga
mogu�nost, a to je organiziranje referunduma na temu svrsishodnosti popravka
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puta, gdje da se narod izjasni o toj problematici, ali referendum može sadržati
i pitanje o tome da li se imponira dizolviranje kara&scaron;evskog Mjesnog vije�a jer
funkcija vije�nika pretpostavlja odre�ene odgovornosti, a ne ja se uzdržavam.
Mogu vam sad re�i jo&scaron; jednu tajnu: radove su odobreni, na&scaron;i vije�nici su
odobrili radove, samo ne pamte kad. Odobrili su ra�u s budžetam i odobrili su
listu s onime &scaron;to �e se financirati ove godine, tako da odobrenje jest, sve je
sad u sumi, oni su trebali kontestirati sumu, a ne ra�u&ldquo;, objasnio je prof.
Milja Radan, knez kara&scaron;evske op�ine.


            Kada
je rije o Kaj�u, on je sve do poetka pro&scaron;le godine bio integralni dio
županijskog puta  DJ581A. Poetkom pro&scaron;le
godine prekategoriziran je u Komunalni put 140 te je na taj nain pre&scaron;ao iz
oblasti županije u oblast kara&scaron;evske op�ine. Dio puta koji prolazi kroz selo,
ud ulaza pa sve do zgrade op�ine, asvaltiran je krajem pro&scaron;le godine u
rekordnom vremenu, pa smo se zahvaljuju�i tome spasili ogromnih rupa koje su
nas muile skoro dva desetlje�a. Za one koji možda ne znaju ili ne pamte, htio
bih jo&scaron; jednom naglasiti kako je investiciju u asvaltiranje tog dijela puta
osigurala kara&scaron;evska komanda nakon &scaron;to ga je legalno preuzela od županije,
nikako Kara&scaron;-severinska županija. Na&scaron;a županija ga je samo onako držala pod
svojom obla&scaron;�u, da  bi njezini elnici,
izme�u ostalom, imala jednu interesantnu i veoma osjetljivu kampanjsku temu,
svaki put kad im je bilo potrebno. U toliko je navrata predsjednik županijskog
vije�a obe�ao asvaltiranje ovog 
kilometra puta, praktiki u svakoj izbornoj kampanji u zadnje deset
godine, da nije nikako udo &scaron;to postoje mnogi Kara&scaron;evci koji vjeruju da je on
to i napravio.


          Odbijen je i prijedlog odluke o
pove�avanju cijene vode u Kara&scaron;evu i Jabalu


            


            Kara&scaron;evsko
Mjesno vije�e nije na svom redovnom zasjedanju iz prosinca odobrilo niti
pove�avanje cijene vode u Kara&scaron;evu i Jabalu, onako kako je to predložio
administrator vodovodnog sustava, te slijedom toga i ukoliko se ne dogodi ne&scaron;to
nepredvi�eno, prikljueni na vodu u ovim na&scaron;im mjestima bi trebali i ubudu�e
platiti istu cijenu za kubini metar  koju
su platili od trenutka prikljuenja na glavnu vodovodnu cijev pa sve do
dana&scaron;njeg dana. Kara&scaron;evski knez se je u svom nedjeljnom govoru osvrnuo i na
problematiku vodovodnog sustava u Kara&scaron;evu i Jabalu: &bdquo;Sjednica Mjesnog vije�a
koja se održala pro&scaron;log ponedjeljka imala je sljede�i rezultat &scaron;to se ti�e
važnih problema: Odluka za vodu je bila odbijena i predloženo je da vodu
preuzme komanda, &scaron;to je malo fantastian prijedlog jer komanda nema strunjake,
nema specijaliste za to i ne može je preuzeti. Mi nemamo vodu kao Klokoti iz
bunari, mi imamo sistem koji je napraven za dosta veliki novci i taj sistem ne
može biti ostavljen na ruke bilo koga, treba biti firma autorizirana da
administrira vodu. Prema tome, ostali smo i nadalje na cidilu, ni ovako, ni
onako. Imamo jo&scaron; mogu�nost da produžimo ugovor s L�z�rescuom (administrator
vode) do ožujka sljede�e godine, a zatim �emo vidjeti kako �emo&ldquo;.


            Cijena
koju prikljueni na vodovodni sustav u Kara&scaron;evu i Jabalu moraju platiti za
kubini metar vode veoma je osjetljiv problem. U pro&scaron;lom broju na&scaron;e novine
detaljno smo opisali s kojim se sve problemima susre�e administrator vodovodnog
sustava i kako je on raunao isplativost posla polaze�i od pretpostavke da �e
se svi stambeni objekti u ovim na&scaron;im mjestima, ili bar velika ve�ina njih,
prikljuiti na postoje�i vodovodni sustav. Nije pritom znao kako izvo�a
radova, odnosno firma SC SAIF TIM SA, nije po&scaron;tovala tehnike propise pri
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izvo�enju radova, nije stavljala pijesak oko cjevovoda koji nije za&scaron;ti�en
pijeskom niti tamo gdje prolazi duž glavnih puteva, na mnogim mjestima je
vodovodna cijev položena nedovoljno duboko i puca pod prometnim optere�enjem,
odnosno pod pritiskom velikih kamiona. Zanemario je i injenicu da su Kara&scaron;evci
veoma racionalni kad je rije o potro&scaron;nji vode i mnogi koriste vodu iz bunara jer
je ona besplatna. Istina je i da od ukupnog broja prikluenih ku�a (330
ku�anstava) ak 67 obitelji u Kara&scaron;evu i 12 u Jabalu redovno imaju potro&scaron;nju
ravnu nuli, 51 obitelj u Kara&scaron;evu i 17 u Jabalu tro&scaron;e mjeseno tek jedan ili
najvi&scaron;e dva kubina metara i primjeri bi se mogli nastaviti. Sve su ove
injenice kobne za uspje&scaron;no poslovanje inž. L�z�rescua, kome prihod nije
dovoljan niti za pokrivanje pla�a zaposlenih, struje i drugih tro&scaron;kova, kako je
inae i sam tvrdio nebrojeno puta. 


            &bdquo;Novce
može&scaron; gubiti dok ih ima&scaron;, rekao je L�z�rescu na jednom pro&scaron;lom sastanku
kara&scaron;evskog Mjesnog vije�a, insinuirav&scaron;i da posluje besprofitno, no kad ih vi&scaron;e
nema&scaron;, &scaron;to ti je raditi? Vjerojatno napustiti posao i pustiti drugoga da ga
preuzme, odgovorio bih ja, jer unato svim neda�ama s kojima se suoava firma
SC LBC AQVA ZONAL MARCO SRL, prikljueni na vodu u Kara&scaron;evu i Jabalu nisu
dužni pla�ati furioznu cijenu za kubini metar vode, samo da bi simpatinom
sedamdeset&scaron;estogodi&scaron;njaku osigurali uspje&scaron;no poslovanje. Prema tome, nisam
zagovornik pove�avanja cijene vode i ne vjerujem kako �e se cijena smanjiti
nakon &scaron;to se ubudu�e prikljui na vodu ve�ina ku�a iz Kara&scaron;eva i Jabala, kako
bi to inae bilo poželjno. Ne vjerujem iz jednog jednostavnog razloga: svi koji
su željeli imati vodu u svojim ku�ama ve� je imaju jer su imali dosta vremena,
ak i previ&scaron;e da to naprave. Ostali, -imaju druga vrela za vodu i ne zanima ih
ova javna niti u ovom trenutku, kao &scaron;to ih nije zanimala niti do danas. I s
toliko manje �e ih zanimati prikljuenje na komunalnu vodovodnu cijev kad inž.
L�z�rescu Constantin podigne cijenu.


Ivan Dobra
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